
Zápis ze 40. Sletu ALMŠ spolku 

Asociace lesních MŠ, z. s. 

konaného 23. 7. 2020 Loutí 

  
1. Zahájení  
Zasedání Sletu zahájila výkonná ředitelka spolku Pavla Štindlová v 15:40  hod. 
  
2. Kontrola usnášeníschopnosti 
Ředitelka spolku konstatovala, že při zahájení zasedání je přítomno 10 členů spolku            
s hlasovacím právem. Členská schůze není usnášeníschopná v souladu s ust. 7.1.4            
stanov spolku. 
  
3. Volba orgánů Členské schůze 
Konference zvolila tyto členy orgánů zasedání: 
předsedající: Tereza Valkounová (Pro: 10  Proti: 0  Zdržel se: 0) 
zapisovatel/ka: Johana Passerin (Pro: 10  Proti: 0  Zdržel se: 0) 
  
4. Schválení programu zasedání 
Program byl schválen v navrženém znění. 
 
5. Program zasedání 

1. Přijetí nového člena - pasování datlem a přivítání 
Děti v haluzí z Uhlířských Janovic přijeli na pasování téměř v plném počtu (2              
koordinátoři a 2 průvodkyně), děkujeme, že jste součástí lesní rodiny! 
 

2. Obhájení certifikátu kvality  
Po 3 letech se recertifikovaly LK a LMŠ: Jurta, Dubínek, Hvozdík, MŠ Semínko -              
lesní třída Lesníček, Mariánka. Gratulujeme a děkujeme, že nesete vlajku          
profesionality dál! 
 

3. Stravování v lesní MŠ a lesním klubu  
Výdejna lesní MŠ 
Do školského zákona se úspěšně povedlo zakotvit “výdejnu lesní mateřské          
školy”. Lesní MŠ (které pro vzdělávání nesmí mít stavbu), narážely na požadavky            
pro školní stravování, které vyžadovaly stavbu pro výdej jídla dětem. Dle nové            
zákonné úpravy je situace stravování mimo stavby uvedena do souladu s realitou. 
Podrobnosti o tom, co je to výdejna lesní MŠ a jak to vypadá, najdete v Novinkách z                 
legislativy. Odpovědi účastníkům Sletu na dotazy k výdejně: 

https://www.lesnims.cz/novinky-z-legislativy-0.html
https://www.lesnims.cz/novinky-z-legislativy-0.html


- platnost zákona již od šk. roku 2020/2021 - je možné ji registrovat od října, ale               
na výjimku, kvůli času přijetí novely (za rok už to takto možné nebude) - ozvat               
se kraji, co nejdříve, aby s vámi (financováním) počítal 

- s registrací výdejny se pojí možnost čerpat normativ (cca 2000 kč na dítě/rok             
za podmínky výdeje obou svačin i oběda) 

- svačiny si můžete dotvářet na místě po dohodě s cateringem dle vyhlášky, je             
možnost manipulovat s jídlem dle správného HACCP 

- dodavatel musí plnit spotřební koš 
- pro spotřební koš je i varianta lakto-ovo-vegetariánský spotřební koš;         

veganská varianta není přípustná 
- LMŠ musí mít školní stravování, ale rodiče mají i nadále možnost vzdát se             

stravování, nebo vzdát se ho částečně (svačiny), pokud dodavatel/cena         
nevyhovuje, školka musí stravování nabídnout 

- při registraci výdejny nemusí být 3.osoba na vydávání obědů, pedagog nebo           
chůva (což je vhodnější varianta) musí mít v náplni práce vydávání jídla 

- odkaz na EU nařízení (pojízdné a přechodné prostory)        
https://www.lesnims.cz/novinky-z-legislativy-0.html  

- nutné dodržovat zejména čisté a suché prostory, zamezující kontaminaci         
(myši…) 

- omyvatelné povrchy (plastová prkýnka na krájení) 
- prostory na mytí rukou a jejich osušení 
- oddělené toalety pro lidi manipulující s jídlem 
- všichni dospělí manipulující s jídlem musí mít zdravotní potravinářský průkaz          

(osvědčilo se, aby jej měl každý člen týmu) 
- přívod teplé a studené vody - stačí barel s výtokovým ventilem a pravidelným             

režimem údržby 
- měření teplot při výdeji vpichovým teploměrem 
- uskladnění potravin zamezující kontaminaci 
- na mytí nádobí je ideál myčka - lze tím pověřit i kolegy / domácnost 
- mýt nádobí v místě zázemí lze, když máte kanalizaci;  
- časová oddělitelnost procesů (např. mytí v myčce v domácnosti jiného          

subjektu) 
- nutné hygienické skladování i likvidace odpadů 
- zbytky likviduje buď dodavatel, nebo jiný likvidátor gastroodpadu (domluvit se          

s obcí) 
 

4. Účast ALMŠ na tvorbě politik 
Strategie 2030+ - strategie je hodně posílena o digitalizaci vzdělávání; ALMŠ           
navrhuje doplnit kapitolu o vzdělávání venku jako protiváhu “sezení u          
počítačů”. Pracovní verze jde nyní do meziresortního připomínkování.  
Rada vlády NNO - většina lesních MŠ a klubů jsou neziskové organizace. V             
době karantény jsme připomínkovali chybějící podporu neziskovkám. 

https://www.lesnims.cz/novinky-z-legislativy-0.html
https://www.msmt.cz/vzdelavani/skolstvi-v-cr/strategie-2030


SKAV - Stálá konference organizací ve vzdělávání - důležití partneři. Členské           
organizace v souladu s hlavními myšlenkami - Desaterem SKAV zahajuje          
nyní projekt zaměřený na 2 oblasti:  

1. vznik středního článku podpory školám  
2. podpora wellbeingu ve školách (do této linie se ALMŠ aktivně zapojí). 

 
5. Nová legislativní výzva: zázemí na pozemku lesa  
- ALMŠ řeší problémy s umístěním zázemí LK/LMŠ do lesa 
- individuální případ udělení pokuty - ohrožující povinnost vyjednat si tzv.          

“vynětí pozemku z plnění funkce lesa”, pokud na ní stojí zázemí lesního klubu             
nebo LMŠ  

- přístup úředníků v rámci republiky není jednotný  
- jsou 2 možné přístupy: 1. vyvrátit a legislativně podpořit logiku, že není            

potřeba žádat o vynětí pozemku z funkce lesa, protože žádnou funkci           
neporušujeme, 2. vyjasnit podmínky pro udělování vynětí  pozemku 

- učíme se tématu rozumět, potřebujeme si to nastudovat (funkce lesa,          
zemědělství, lesnictví). Hledáme společný jazyk - potřebujeme odborníky na         
tuto tématiku. Bude nutné vyjednávat na ministerstvu zemědělství. 

- Kontakty vítány (směřovat k magda.kvitkova@lesnims.cz) - nejen osoby,        
které souzní s našimi myšlenkami, ale jakékoliv odborníky z oboru, kteří s            
námi budou mít chuť a čas téma probrat - telefonicky či osobně. 

- pokud máte problém, obracejte se na nás, pokutu za vás nezaplatíme, ale            
můžeme poradit, propojit s odborníky… To můžeme dělat mj. např. díky           
projektu. 
 

6. Projekt Advokační podpora předškolního vzdělávání v přírodě (podpořeno        
Active Citizens Fund)  

a. podpora lobbingu a rovného přístupu úřadů a úředníků napříč kraji ČR           
k lesním MŠ a klubům zejména s ohledem na řešení stravování a            
zázemí. S tím souvisí i mapování potřeb členů (prostřednictvím např.          
dotazníků, podpůrných skupin). Děkujeme za spolupráci a velmi nám         
pomůže, pokud budete na dotazníky i nadále odpovídat. Potřebujeme         
data k jednání. 

b. tvorba strategických dokumentů prostřednictvím sítí 
c. dlouhodobé pozitivní PR (pozitivní články o přírodní pedagogice) 
d. podpora Skupiny pro kvalitu 
e. zapojování do sítí a ovlivňování dlouhodobých strategií ve vzdělávání a          

neziskovém sektoru - např. ve SKAV 
f. dofinancovává to, co nám chybělo v rozpočtu z členských příspěvků a           

co jsme doplňovali firemním fundraisingem. 
 

 

https://skav.cz/desatero-skav/
mailto:magda.kvitkova@lesnims.cz
https://www.lesnims.cz/projekty/advokacni-podpora-predskolniho-vzdelavani-v-prirode.html
https://www.activecitizensfund.cz/


 
 

7. Koronakrize  
Co vám pomohlo a fungovalo? 

- dobře nastavené dokumenty (provozní řád, školní řád, smlouvy s         
rodiči, stanovy) 

- ALMŠ poskytuje některé dokumenty jako vzorové, ale je nutné mít          
všechny dokumenty personalizované a provázané mezi sebou       
navzájem. Dokumenty nelze použít metodou copy-paste! 

- nově je v Infobalíčku např. smlouva s rodiči (zahrnuje také kauce,           
pojem vyšší moci)... 

- připravujeme informace o možné transformaci spolku v ústav (pokud         
jste zjistili, že spolek a rodiče jako členové nejsou tou pravou           
oporou…) 

- dlouhodobá péče o komunitu, nastavení transparentní komunikace       
(dávat průběžně rodičům příležitost vyříkat si věci) 

- být v rejstříku (jistota, daná pravidla pro provoz, plynou dotace i když            
je zavřeno, je o trochu více jasné, kdy zavřít a otevřít...) 

- šance že se situace bude opakovat, je poměrně veliká, je potřeba           
komunikovat už předem jasně a transparentně 

- když bude zase nějaké příště, zavřete nebo budete mít otevřeno? (týká           
se LMŠ, lesní kluby byly uzavřeny nařízením vlády) –> záleží na           
rodičích, i na tom, zda bude mít kdo pracovat (členové týmu na            
ošetřovačkách) –> máme provozní pravidla 

- komunikace s městem a hygienou 
 

8. Podpůrné skupiny  
- je zájem ze strany členů? (“je fajn, že se nemusí nikam jezdit”)  
- není to školení, je to peer to peer podora 
- záměr pokračovat dál - nejspíš na podzim 
- jaký formát vyhovuje - regionální / tematické? (zdá se, že regionální skupiny             
měly smysl) 
- shoda:  1x za 3 měsíce, raději regionální  
 

9. Příští Slety: 
23. 10. 2020 41. Slet (na letáku neplatné datum!) Na Dvorečku, Lety u Řevnic 
12. 2. 2021 42. Slet - členská schůze ALMŠ - online 
7. 5. 2021 43. Slet - členská schůze ALMŠ - v místě konání Dne lesních MŠ 
- letní Slet před Letní školou v Loutí 

 
10.Diskuze k revizi Zprávy o návštěvě  

https://www.lesnims.cz/aktuality-na-uvodni-strance/podpurne-skupiny-zdarma-pro-cleny-alms.html
https://www.lesnims.cz/pro-cleny.html


- Skupina pro kvalitu reviduje dokument, s nímž pracujete při procesu přijetí            
nového člena do ALMŠ (formulář vyplňuje geograficky nejbližší stávající člen          
pro zájemce o členství - vstupující školku) 
- následně se Rada vyjadřuje k přijetí nové iniciativy právě na základě tohoto             
dokumentu 
- jak vám dobrozdání funguje z pohledu vstupující školky: nutí to vstupující            
školku, aby sám sebe analyzoval 
- jak vám dobrozdání funguje z pohledu školky doporučující vstupující          
iniciativu: nebylo jasné, kdo má na které otázky odpovídat. 
- otázka odpovědnosti za dobrozdání: odpovědnost nese Rada ALMŠ, která          
školku přijme, nikoli nejbližší člen, který zpracoval dobrozdání 
- dilema, jak se vyjadřovat k organizaci, kt. ještě neexistuje 
řešení: nabídnout informační servis (=možnost nahlížet do Infobalíčku,        
vyzkoušet výhody členství “nanečisto”) a pak termín do kdy se má subjekt stát             
členem 
- návrh: odečíst cenu Infobalíčku od členství 
- váš hlas v místě je naše společné PR, pomozme si, ať jsme silná propojená               
síť 

 
11.Den lesních MŠ 2021 - návrhy témat: 
- zasadit strom 
- oplocenky a lesní školky 
- bezpečnost - máme kurzy 1. pomoci, vědomé riziko 
- živly - zejm. oheň, se  kterým se děti už moc nesetkávají 
- prevence rizikového chování  
- resilience a frustrační tolerance 
- wellbeing - spokojené dítě  
- spánek 
- za každého počasí 
- práce s nožem 

pozn. z hlasování na Sletu a posléze Letní škole vyhrálo téma Bezpečná práce -              
ukázkově na práci dětí s nožem - ještě budeme PR ladit, abychom mohli             
jednoznačně ukázat přínosy práce s rizikem 
 

12.Semináře 2020/2021  
to nejlepší, co umíme nabídnout, již najdete v kalendáři na webu, postupně            
přidáváme všechny místa konání, časy, přihlášky. Pomůže nám včasné         
přihlášení.  

 
Ukončení zasedání v 18:30 
 
 

https://www.lesnims.cz/asociace-lms/poskytovane-sluzby.html
https://www.lesnims.cz/kalendar.html


Předsedající poděkoval/a všem zúčastněným a ukončil/a zasedání Sletu  
  
Zapsala  
v Loutí 
  
  
..........................................  .......................................... 
      Tereza Valkounová         Johana Passerin 

předsedající    zapisovatel/ka 
  
 
 


